
 Protokół 
XXXV sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 27 września 2017 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie przy ul. Wyspiańskiego 27. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:10. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (11 osób obecnych) obrady XXXV Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i zmienił go: 
- usuwając punkty: 
4.Projekt uchwały w sprawie zmian w projekcie planu wydatków Osiedla na rok 2018. 
 9.Projekt uchwały w sprawie wyróżnienia aktywnych mieszkańców Osiedla tytułem 

„Łazarskiego Asiora Roku”. 
- dodając punkty: 
3a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 
Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2018 środków finansowych 
na remont chodnika i drogi prowadzącej do Przedszkola nr 32 przy ul. Chociszewskiego. 
5a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o zintensyfikowanie 
prac związanych z przebudową ul. Kolejowej. 
5b. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie wyłączenia sygnalizacji świetlnej na 
ul. Głogowskiej oraz jej zwężenia. 
5c Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o modyfikację 
systemu organizacji sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej. 
5d. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o zachowanie 
lewoskrętu z ul. Głogowskiej w ul. Berwińskiego. 
9a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 
w sprawie zniesienia nazwy placu Stanisława Wyspiańskiego. 
9b. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 
w sprawie nazwania skweru imieniem Ferdynanda Focha. 
 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 



 
3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji przebudowy lub remontu ulicy 

Jarochowskiego od ul. Chociszewskiego do ul. Wyspiańskiego. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, przedstawił projekt uchwały wraz z przygotowaną przez 
Zarząd Osiedla propozycją opinii dot. koncepcji przebudowy ul. Jarochowskiego. Wcześniej 
przypomniał, że wszelkie uwagi zgłoszone przez mieszkańców zostały zgodnie z podjętymi 
ustaleniami przekazane Zarządowi Dróg Miejskich. Radni nie wnieśli uwag do projektu 
uchwały, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/217/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian w projekcie planu wydatków Osiedla na rok 2018. 
 
Punkt wycofano z porządku obrad. 
 
 
4a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 
Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta na rok 2018 środków finansowych na 
remont chodnika i drogi prowadzącej do Przedszkola nr 32 przy ul. Chociszewskiego. 
 
Przewodnicząca Zarządu poruszyła problem drogi prowadzącej do Przedszkola nr 32, 
znajdującego się przy ul. Chociszewskiego. W czasie opadów deszczu dojście oraz dojazd do 
przedszkola jest niemożliwe, ponieważ droga jest całkowicie zalana. Wielokrotnie 
podejmowano starania o pozyskanie środków na przebudowę jezdni i chodnika wokół 
przedszkola, zwłaszcza w okresie remontu chodnika przy ul. Chociszewskiego, niestety ZDM 
kierował w tej sprawie dyrekcję przedszkola do Rady Osiedla, która nie posiada 
wystarczających środków na remont drogi. Wobec tego, Przewodnicząca Zarządu 
zaproponowała wystąpienie z wnioskiem do Prezydenta oraz Rady Miasta o zabezpieczenie 
w budżecie Miasta na rok 2018 środków na remont przedmiotowej drogi. Radni poparli 
propozycję Przewodniczącej, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/218/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 



 
5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji zmiany organizacji ruchu na 

terenie Osiedla. 
 
Przewodniczący Filip Olszak przypomniał, że koncepcje dotyczące zmiany organizacji ruchu 
na terenie Osiedla na poprzedniej sesji omówili przedstawiciele Politechniki Poznańskiej. 
Rada została poproszona o zarekomendowanie jednej z trzech przedstawionych koncepcji. 
Zarząd Osiedla zaproponował, aby pozytywnie zaopiniować wariant I, z uwzględnieniem 
organizacji ruchu przyjętej w projekcie przebudowy ul. Jarochowskiego. Radni nie wnieśli 
uwag.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/219/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
 
5a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o zintensyfikowanie prac związanych z przebudową ul. Kolejowej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przemawiającym za 
zintensyfikowaniem prac związanych z przebudową ul. Kolejowej. Radni nie zgłosili 
przeciwwskazań, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/220/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
5b. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie wyłączenia sygnalizacji świetlnej 

na ul. Głogowskiej oraz jej zwężenia. 
 
Przewodniczący Filip Olszak przedstawił stanowisko w sprawie zwężenia ul. Głogowskiej 
oraz wyłączenia na niej sygnalizacji świetlnej. Wypracowane ono zostało w odpowiedzi na 
przeprowadzone w sobotę 16 września konsultacje, podczas których przedstawiony został 
projekt Nowej Głogowskiej. Przewodniczący podkreślił jednak, że stanowisko nie stanowi 
kategorycznego sprzeciwu wobec zwężenia ul. Głogowskiej, a jedynie zasygnalizowanie 
działań, jakie powinny poprzedzić takie przedsięwzięcie.  
O głos poprosił radny Roman Modrzyński, który zaznaczył, że nie zgadza się ze 
stwierdzeniem, jakoby wyłączenie sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej wiązało się ze 
spadkiem bezpieczeństwa. Według radnego spowoduje ono, że piesi i inni uczestnicy ruchu 
będą bardziej uważni. Rozwiązanie takie sprzyjać ma również komunikacji miejskiej.  
Wśród radnych wywiązała się dyskusja, którą przerwał Przewodniczący, udzielając głosu 
radnej Agnieszce Michalak-Pietkiewicz. Radna poinformowała, że w miastach zachodniej 
Europy tendencją jest rezygnacja z sygnalizacji świetlnej i wdrażanie w jej miejsce innych, 
innowacyjnych rozwiązań tworzących skrzyżowania bezkolizyjne.  
Następnie głosu udzielono p. Paulinie Suszce, obecnej podczas sesji członkini Stowarzyszenia 
Urbanator, która poinformowała, że zgłosiły się do niej mieszkanki Łazarza, z prośbą 



o pomoc w przeprowadzeniu wcześniej wspomnianych konsultacji. P. Suszka wyjaśniła, że 
prezentowane przechodniom zmiany były jedynie propozycją, a nie projektem. Zakładały one 
m.in. utworzenie azyli dla pieszych przy każdym przejściu, czy wyesowanie jezdni w celu 
zwolnienia ruchu samochodowego.  
Dalej głos zabrała radna Bogna Zielińska, która przypomniała awarię wodociągu na 
ul. Głogowskiej, która skutkowała zwężeniem ulicy do jednego pasa. Rozwiązanie to 
spowodowało znaczne wzmożenie ruchu na ul. Kasprzaka i Morawskiego. Zdaniem radnej, 
stałe zwężenie ul. Głogowskiej nie będzie możliwe, jeśli nie zostanie one poprzedzone 
uruchomieniem II ramy komunikacyjnej, przebudową ul. Kolejowej oraz stworzeniem 
ul. Dolnej Głogowskiej, która miałaby odciążyć ul. Głogowską, co i tak, w opinii radnej, nie 
jest do końca możliwe, gdyż ul. Głogowska jest miejscem docelowym dla transportu 
targowego. 
Przewodniczący Filip Olszak przypomniał z kolei, że Rada już kilka lat wcześniej 
podkreślała, że na Łazarzu potrzebna jest strefa (SPP), przecięcie tranzytu oraz inne zmiany 
organizacji ruchu, po to, by w przyszłości móc zwęzić ul. Głogowską.  
Wśród radnych ponownie wywiązała się dyskusja, w związku z czym, Przewodniczący 
podziękował za uwagi i skierował projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 9, przeciw – 2, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/221/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
5c. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o modyfikację 

systemu organizacji sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej 
 
Przewodniczący Rady przeczytał kolejny projekt uchwały dot. ul. Głogowskiej, tym razem 
w sprawie modyfikacji sygnalizacji świetlnej. Uchwała ta jest wynikiem wizji lokalnej, 
dokonanej przez część radnych na ul. Głogowskiej, w której udział wzięli: Filip Olszak, 
Maria Łazarz, Agnieszka Glapa, Bogumiła Maćkowiak i Łukasz Prymas. Po odczytaniu 
projektu uchwały, radna Agnieszka Glapa zaproponowała, by modyfikacja sygnalizacji 
obejmowała ul. Głogowską do skrzyżowania z ul. Krauthofera i Palacza, a więc do granicy 
osiedla. Przewodniczący przyznał rację radnej i naniósł zmianę w projekcie. Z związku 
z brakiem innych uwag, przystąpiono do glosowania.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/222/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 8). 



 
5d. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o zachowanie 

lewoskrętu z ul. Głogowskiej w ul. Berwińskiego. 
 
Ostatnia uchwała dotycząca ul. Głogowskiej wywołana została informacją o planowanej 
likwidacji lewoskrętu w ul. Berwińskiego. Rada postanowiła zawnioskować o jego 
zachowanie, przede wszystkim ze względu na zagrożenie zwiększenia natężenia ruchu 
w kwartale ulic: Strusia, Małeckiego, Kanałowa. W uchwale zaproponowano także 
zwiększenie bezpieczeństwa skrzyżowania poprzez modyfikację sygnalizacji świetlnej. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/223/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 9). 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie przyjęcia programu „Polityka Senioralna Miasta Poznania na lata 2017-
2021”. 

 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 
Inicjatyw Społecznych i Współpracy z Mieszkańcami, Agnieszkę Glapę. Przewodnicząca 
przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji, podczas którego omówiony został projekt 
uchwały RMP dot. programu „Polityka Senioralna Miasta Poznania na lata 2017-2021”. 
Członkowie komisji, po zapoznaniu się z programem, uznali, że dokument zawiera 
podstawowe kierunki działań polityki senioralnej i nie zgłosili do niego uwag, w związku 
z czym, przewodnicząca komisji zaproponowała pozytywne opiniowanie projektu uchwały 
RMP.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/224/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 10). 
 
 
7. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania ustaleń dotyczących zagospodarowania 

terenu przy Przedszkolu nr 48. 
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, poinformowała o spotkaniu z Wydziałem 
Gospodarki Nieruchomościami, które dotyczyło terenu wokół Przedszkola nr 48 
znajdującego się przy ul. Łukaszewicza. Podczas spotkania ustalono, że najlepszym 
sposobem zagospodarowania działki przylegającej do przedszkola będzie przeznaczenie jej 
częściowo na miejsca parkingowe, a częściowo na plac zabaw. Rada Osiedla została 
poproszona o zaakceptowanie powyższych ustaleń w drodze uchwały. Radni nie wnieśli 
uwag.  



 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/225/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 11). 
 
 
8. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie poparcia dla projektu pn. 

„Budowa systemu parkingów P&R – etap III”, w rejonie pętli autobusowej 
Górczyn. 

 
Przewodniczący Filip Olszak poinformował, że do Rady zwrócono się z prośbą o wyrażenie 
stanowiska w sprawie planowanej budowy parkingu P&R w rejonie pętli autobusowej 
Górczyn. Pętla ta znajduje się co prawda na terenie osiedla Górczyn, jednak zlokalizowanie 
parkingu w tym miejscu powinno odciążyć ul. Głogowską i pozostałą część Łazarza. Radni 
nie wnieśli sprzeciwu, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/226/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 12). 
 
9. Projekt uchwały w sprawie wyróżnienia aktywnych mieszkańców Osiedla tytułem 

„Łazarskiego Asiora Roku”. 
 
Punkt wycofano z porządku obrad. 
 
9a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 
w sprawie zniesienia nazwy placu Stanisława Wyspiańskiego. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz, zreferowała pismo Zarządu Geodezji i Katastru Miejskiego 
GEOPOZ, zwracającego się do Rady o zaopiniowanie dwóch projektów uchwał Rady Miasta 
Poznania w sprawie zniesienia nazwy placu Stanisława Wyspiańskiego i nadania mu nazwy 
imienia Ferdynanda Focha. Przewodnicząca przypomniała, że Rada wnioskowała wcześniej 
o zmianę nazwy placu Wyspiańskiego na plac im. płk Wade’a. Otrzymała wówczas 
odpowiedź, że ze względu na historyczną nazwę placu Wyspiańskiego jego zmiana jest 
niemożliwa. Przewodnicząca dodała jednak, że projekty uchwał zostały już pozytywnie 
zaopiniowane przez Towarzystwo Pamięci Powstania Wielkopolskiego. 
Jako pierwszy, pod głosowanie poddano projekt uchwały pozytywnie opiniującej zniesienie 
nazwy placu Stanisława Wyspiańskiego. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 6, przeciw – 3, wstrzymało się – 3 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/227/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 13). 
 



9b. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania Rady Miasta Poznania w sprawie 
nazwania skweru imieniem Ferdynanda Focha. 
 
W związku z pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały RMP w sprawie zniesienia 
nazwy placu Stanisława Wyspiańskiego, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 
RMP w sprawie nazwania skweru im. Ferdynanda Focha. Zaproponowano opinię pozytywną. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 6,  przeciw – 3, wstrzymało się – 3 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXV/228/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 14). 
 
10. Przedstawienie projektu uchwały Rady Miasta Poznania w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 
Grunwaldzkiej i Ułańskiej. 

 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, poinformował radnych o podjęciu przez Radę Miasta 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „W rejonie ulic Ułańskiej i Grunwaldzkiej”.  
 
11. Przedstawienie założeń do budowy monitoringu w Parku Wilsona. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, która na wstepie przypomniała, że 
uchwalając plan wydatków Osiedla na rok 2018, Rada przeznaczyła 40 tys. zł na wykonanie 
monitoringu na ul. Dmowskiego. Przewodnicząca brała jednak udział w posiedzeniu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego uzyskała informację, iż środki na 
objęcie ul. Dmowskiego systemem monitoringu wizyjnego, w rejonie Przedszkola nr 44, 
znajdą się jeszcze w tym roku. W związku z czym, te przekazane przez Radę na rok 2018 nie 
są już potrzebne. Podczas przedmiotowego posiedzenia poruszona została także kwestia 
monitoringu na ul. Głogowskiej. Ulica ta była pierwszą ulicą objętą systemem monitoringu 
wizyjnego w mieście, który obecnie jest już dość przestarzały. W związku z tym w budżecie 
Miasta na rok 2018 planuje się zabezpieczenie środków na wymianę tego monitoringu. 
Obecny na posiedzeniu Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa poinformował 
przy tej okazji, że pod ten monitoring zostanie podpięty również monitoring w Parku 
Wilsona. W tym celu zabezpieczono kwotę 300 tys., która nie jest jednak kwotą 
wystarczającą. W związku z tym, WZKiB zwrócił się do Rady z prośbą o przekazanie 
środków rozdysponowanych pierwotnie na monitoring na ul. Dmowskiego, a które nie są już 
na ten cel potrzebne – na wykonanie monitoringu w Parku Wilsona. Przewodnicząca Zarządu 
zapytała więc wstępnie radnych, czy byliby skłonni przychylić się do takiej zmiany. Radni nie 
zgłosili uwag. 
 
12. Przedstawienie koncepcji przebudowy pływali letniej oraz budowy pływalni krytej 

i toru wrotkarskiego w Parku Kasprowicza. 
 
Punkt omówiony przed rozpoczęciem sesji. 
 
 
 
 



13.Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 
informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

 
Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu 
i Rady. 

 
14. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli wniosków. 
 
 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:30. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 



Przewodniczący       Poznań, 21 września 2017 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XXXV sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na dzień 

27 września 2017 r. o godz. 17:30 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji przebudowy lub remontu ulicy 

Jarochowskiego od ul. Chociszewskiego do ul. Wyspiańskiego. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w projekcie planu wydatków Osiedla na rok 2018. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji zmiany organizacji ruchu na 

terenie Osiedla. 

6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

w sprawie przyjęcia programu „Polityka Senioralna Miasta Poznania na lata 2017-

2021”.  

7. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania ustaleń dotyczących zagospodarowania 

terenu przy Przedszkolu nr 48. 

8. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie poparcia dla projektu pn. „Budowa 

systemu parkingów P&R – etap III”, w rejonie pętli autobusowej Górczyn. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyróżnienia aktywnych mieszkańców Osiedla tytułem 

„Łazarskiego Asiora Roku”. 

10. Przedstawienie projektu uchwały Rady Miasta Poznania  w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Grunwaldzkiej i Ułańskiej. 

11. Przedstawienie założeń do budowy monitoringu w Parku Wilsona. 

12. Przedstawienie koncepcji przebudowy pływalni letniej oraz budowy pływalni krytej 

i toru wrotkarskiego w Parku Kasprowicza. 

13. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący 
Rady Osiedla Św.Łazarz 

    (-) Filip Olszak 
 


